Witajcie! 
Na początek krótka powtórka z form trybu rozkazującego czyli Imperativu. Zajmowaliśmy się ostatnio formami 2 osoby liczby pojedynczej oraz formą grzecznościową .
W jaki sposób tworzymy te formy?
Dla 2 osoby liczby pojedynczej to jest po prostu 2 osoba liczby pojedynczej  pozbawiona  końcówki – st      oraz  bez zaimka  du  czyli :
fragen- du fragst a  tryb rozkazujący     frag!
schwimmen-  du schwimmst a tryb rozkazujący     schwimm!
Pamiętajmy o czasownikach nieregularnych, które w 2 osobie zmieniają samogłoskę np.:
geben    du gibst –gib!
nehmen    du nimmst   nimm!
Formę trybu rozkazującego dla formy grzecznościowej tworzymy przez inwersję czyli przestawienie kolejności  np.:
Sie sprechen -  Sprechen Sie!
Się kommen- Kommen Sie!
A teraz nowa rzecz, w jaki sposób tworzymy formę trybu rozkazującego dla 2 osoby liczby mnogiej czyli jak powiedzieć- Piszcie! Zróbcie!  Śpijcie! Itd. 
Formy te to po prostu formy odmiany trybu oznajmującego czyli tego, który już znamy , nie ma tylko zaimka ihr np.:
ihr schreibt-   tryb rozkazujący – schreibt!
ihr kommt- tryb rozkazujący -  kommt!
ihr sprecht     - sprecht!
Na następnych zajęciach w przyszłym tygodniu  w środę o godzinie 13 przypominam termin, wszystko sobie jeszcze utrwalimy i powtórzymy. Dla powtórzenia słownictwa proszę  żebyście zrobili ćwiczenia :8, 9, 11/ 40 
[bookmark: _GoBack]Proszę też uzupełnić jeśli ktoś nie ma  ćwiczenia  z tego tygodnia.



